


INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU

2

Zápis z jednání zastupitelů
OBCE LOUŇOVICE

od 22.2.2014 do 12.5.2014
– Zastupitelé odsouhlasili rozpočet obce Louňovice 

na rok 2014. Rozpočet je koncipován jako vyrovnaný: 
– příjmy: 17.811.154,– Kč,

   – výdaje: 17.811.154,– Kč.

 Hodnota obecního majetku: 220.170.733,27 Kč, 
z toho např.: pozemky 11.370.304 Kč, stavby 
185.386.789 Kč, movité věci 10.367.541 Kč.

– Zastupitelé odsouhlasili rozpočtové opatření číslo 
1/2014.

– Zastupitelé odsouhlasili několik smluv o zřízení 
věcných břemen v obecních pozemcích na sítě 
� elektřina, telekomunikace, plyn.

– Dopravní obslužnost – probíhají jednání mezi Stře-
dočeským krajem a Prahou o propojení systémů 
dopravy a jejím financování.

– Připravuje se projektová dokumentace na chodník 
podél ulice Kutnohorské.

– V připomínkovém řízení je návrh řešení přechodů 
pro chodce přes silnici I/2 na křižovatkách I. a II. 
hráz (světelné signalizační zařízení).

– Veřejné osvětlení:
 � Obec vypracovala a podala žádost o dotaci ze 

Středočeského fondu rozvoje obcí a měst na roz-
šíření veřejného osvětlení – dotace nebyla obci 
Louňovice přidělena.

 � Veškeré sloupy veřejného osvětlení jsou očíslová-
ny, při poruše stačí nahlásit na OÚ číslo sloupu.

 � Dopracovává se projektová dokumentace na ve-
řejné osvětlení do všech ulic.

– Školství: Stále probíhají intenzivní jednání mezi ob-
cemi školského obvodu o rozšíření Základní školy 
Mukařov. 

– Zastupitelé odsouhlasili nástavbu kontejnerové 
části Základní školy Mukařov a souhlasili s objed-
návkou kontejnerové nástavby u firmy Algeco dle 
nabídky ze dne 4. 4. 2014 ve výši 6.503.750,– Kč. 
Tato cena je bez nových základových pasů urče-
ných pro schodiště a bez zhotovení topení. Podíl 
obce Louňovice 21,6 % – cca 1,5 mil Kč. 

– Zahájení stavebních prací na nástavbě kontejne-
rové části ZŠ Mukařov se sice z administrativních 
důvodů posunulo z května do června, ale výuka 
v nových třídách od 1. září 2014 není ohrožena.

– Zastupitelé byli informováni o rezignaci ředitelky 
Mateřské školy Louňovice a vzali na vědomí vy-
hlášení konkurzu na obsazení pozice ředitele(ky) 
Mateřské školy Louňovice.

– Zastupitelé odsouhlasili Smlouvu o zajištění zpět-
ného odběru a využití odpadu z obalů mezi firmou 
EKO–KOM a.s. a obcí Louňovice.

– Obec vypracovala a podala žádost na MAS Říčan-
sko o dotaci ve výši 443.117,– Kč ze Státního země-
dělského intervenčního fondu na projekt „Oprava 
fasády budovy Mateřské školy Louňovice“. Předpo-
kládaná výše ceny opravy je 638.300,– Kč. Dotace 
obci Louňovice však nebyla přidělena. 

– Zastupitelé rozhodli o ukončení pořizování Regu-
lačního plánu Louňovice – „Lokalita Y“.

– Zastupitelé rozhodli o pořizování Regulačního plánu 
Louňovice – „Lokalita Y 2014“ s tím, že nebude na-
hrazovat žádné územní rozhodnutí a požádali MěÚ 
Říčany o jeho pořízení. Odsouhlasili návrh zadání 
Regulačního plánu Louňovice – „Lokalita Y 2014“. 

– Zastupitelé schválili záměr pronájmu obecního 
objektu č.p. 59 (Baťovna) i s přilehlými pozemky. 
Záměr byl vyvěšen a nikdo se nepřihlásil. Bude zo-
pakováno.

– Zastupitelé zamítli žádost o odprodej části obec-
ního pozemku p.č. 71/100 v k.ú. Louňovice i změ-
něnou žádost o odprodej obecních pozemků p.č. 
71/100 a p.č. 71/94 (komunikace).

– Zastupitelé zamítli žádost o odprodej části obecní-
ho pozemku p.č. 58/130, pozemek pod trafostanicí 
v k.ú. Louňovice.

– Zastupitelé odsouhlasili darování dvou bezpeč-
ných fotbalových branek TJ Slavii Louňovice.

– Vítání občánků – letos zatím 1 x, 5 dětí (2 holčičky 
a 3 kluci).

– Počet občanů v Louňovicích na konci roku 2013 
překročil 1000 obyvatel.                           Josef Řehák

POVINNÉ OČKOVÁNÍ PSŮ
proti vzteklině

ve středu 11. června 2014 v 18.15 hodin

před Obecním úřadem v Louňovicích.

V případě, že Váš pes byl již tento rok očkován, 
předložte očkovací průkaz 

obecnímu úřadu ke kontrole.
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Rozpočet OBCE LOUŇOVICE  na rok 2014
§ Položka Příjmy Částka Kč

1111 Daň z příjmu fyz.os. - záv.činn. 1 700 000,00    

1112 Daň z příjmu fyz.os. - OSVČ 170 000,00    

1113 Daň z příjmu fyz.os. - kapit.výnosy 180 000,00    

1121 Daň z příjmu -práv.osoby 1 760 000,00    

1211 DPH 3 800 000,00    

1340 Poplatek odpad 1 200 000,00    

1341 Poplatek psi 25 000,00    

1361 Správní poplatky 30 000,00    

1511 Daň z nemovitosti 360 000,00    

4112 Globální dotace (krajský úřad) 37 700,00    

3636 3122 Příspěvky územní rozvoj 105 000,00    

3314 2111 Knihovna příspěvky 7 000,00    

3612 2132 Byty nájem 236 000,00    

3613 2132 Pronájem ost.nem., antény 300 000,00    

3632 2111 Hřbitov 15 000,00    

3724 2324 Elektrowin, Ekolamp 5 000,00    

3725 2324 Ekokom (zpětný odběr odpadu) 250 000,00    

3726 2324 Kovošrot 25 000,00    

6171 2111 Materiál, služby 3 000,00    

6171 2131 Nájem pozemků 40 000,00    

6171 3111 Prodej pozemků 3 000 000,00    

6310 2141 Příjmy z úroků 3 000,00    

6330 4131 Převod z účtu hosp. činnosti 500 000,00    

13 851 700,00    

8115 Financování  3 959 454,00    

Celkem 17 811 154,00    

§ Položka Výdaje Částka Kč

2212 5171 Komunikace opravy 650 000,00    

2219 6121 Komunikace stavba (chodníky) 1 200 000,00    

2221 5193 Dopravní obslužnost 260 000,00    

2310 6121 Voda stavba (rekonstrukce ÚV) 3 000 000,00    

2321 6121 Kanalizace stavba 250 000,00    

3111 5171 MŠ údržba 40 000,00    

3111 5331 MŠ příspěvek 350 000,00    

3113 5333 ZŠ den dětí 3 000,00    

3113 6121 ZŠ investice 1 500 000,00    

3113 6341 ZŠ investiční přísp. 1 600 000,00    

3314 5021 Knihovna mzda 18 000,00    

3314 5136 Knihovna knihy 25 000,00    

3314 5139 Knihovna materiál 10 000,00    

3314 5169 Knihovna služby 3 000,00    

3319 5139 SPOZ (akce pro děti, výročí …) 70 000,00    

3330 5223 Příspěvek kostel Mukařov 3 000,00    

3429 5222 Slavia, Sportklub 200 000,00    

3612 5171 Byty údržba, opravy 15 000,00    

3631 5154 VO elektřina 200 000,00    

3631 5171 VO údržba, opravy 200 000,00    

3631 6121 VO stavba 445 100,00    

3632 5171 Hřbitov údržba 20 000,00    

3635 6119 Územní plán, regulační plány 200 000,00    

3636 6121 Územní rozvoj inv. (Ječniště) 250 000,00    

3721 5169 Svoz odpadu (nebezp.odp.) 20 000,00    

3722 5169 Svoz odpadu (komunální) 850 000,00    

3722 6121 Kontejnerové stání 50 000,00    

3725 5169
Svoz odpadu (sklo,plast,papír,bi
oodp.)

510 000,00    

3745 5171 Zeleň údržba 150 000,00    

6112 5023 Zastupitelé mzda 900 000,00    

6112 5031 Zastupitelé soc. pojištění 300 000,00    

6112 5032 Zastupitelé zdrav.pojistné 108 000,00    

6112 5173 Cestovné 50 000,00    

6171 5011 Zaměstnanci mzda 840 000,00    

6171 5021 DOPP 200 000,00    

6171 5031 Zaměstnanci soc. pojištění 270 000,00    

6171 5032 Zdravotní pojistné zaměstnanci 115 000,00    

6171 5038 Pojištění zam. (Kooperativa) 10 000,00    

6171 5136 Knihy, tiskoviny 3 000,00    

6171 5137 DHIM (drobný majetek) 100 000,00    

6171 5139 Materiál 100 000,00    

6171 5154 Elektrická energie obec 135 000,00    

6171 5161 Služby pošt 15 000,00    

6171 5162 Telefon, internet 36 000,00    

6171 5163 Pojistné obec 90 000,00    

6171 5166 Konzultační, právní služby 250 000,00    

6171 5167 Školení 30 000,00    

6171 5168
Ost. služby (servis. práce, 
aktualizace)

50 000,00    

6171 5169 Nákup ost.služeb (GP, …) 150 000,00    

6171 5171 Opravy obec 500 000,00    

6171 5192 Neinv. náhrady (soudní popl.) 60 000,00    

6171 5221 Dotace MAS Říčansko 12 000,00    

6171 5329
Dotace mikroregiony (SMO, Ladův 
kraj )

48 000,00    

6171 5362
Platby daní st.rozpočtu (daň z 
přev.nem.)

120 000,00    

6171 5365
Platby daní a p.krajům, obcím 
(správní p.)

5 000,00    

6171 6121 Investice stavby (obec - např. č.p.1) 400 000,00    

6171 6122 OÚ stroje, zařízení 100 000,00    

6171 6130 Pozemky (nákup) 70 000,00    

6310 5163 Služby peněž.ústavů 10 000,00    

6399 5362 Platby daní st.rozpočtu (DPH) 50 000,00    

6409 6349 Region Jih - invest.příspěvky 592 054,00    

17 811 154,00    



5

V souvislosti s rozšířením služeb u biopopelnic (vy-
váží se i každý týden) a se zahájením provozu kom-
postárny ve Struhařově bylo rozhodnuto o změně 
systému likvidace ostatního bioodpadu, který byl 
uveřejněn v Louňovickém zpravodaji č. 1/2014. Veš-
kerý bioodpad, který neskončí v biopopelnicích se 
vozí na kompostárnu ve Struhařově. 

Kde ji najdete? Cca 1 km za Struhařovem vpravo 
u silnice směrem na Třemblat a Ondřejov. 

Za jakých podmínek je možné bioodpad na 
kompostárně odložit? Platí pro Louňovice! Ten, 
kdo má zaplacenou biopopelnici, může si zdarma 
na Obecním úřadu Louňovice vyzvednout kartičku 
(maximálně 2 ks za rok, další budou zpoplatněny), 
na kterou jim v kompostárně ve Struhařově vezmou 
bioodpad, který se nevejde do biopopelnice. Kartič-
ku odevzdáte spolu s bioodpadem. 

Pro ostatní platí, že si mohou kartičku na Obecním 
úřadu Louňovice zakoupit – 1 kartička je v ceně 100 
Kč. Kartičku opět odevzdáte spolu s bioodpadem. 

Provozní doba kompostárny od 1. 12. do 30. 4.

Úterý   8.00 – 12.00 13.00 – 18.00 

Čtvrtek 8.00 – 12.00
Sobota  8.00 – 12.00

Provozní doba kompostárny od 1. 5. do 30. 11. 

Pondělí 8.00 – 12.00 12.30 – 16.00
Úterý  8.00 – 12.00 12.30 – 16.00
Středa             12.30 – 19.00 
Čtvrtek 8.00 – 12.00 12.30 – 16.00
Pátek  8.00 – 12.00 12.30 – 16.00
Sobota  8.00 – 12.00

Na kompostárnu přijímají:
• odpady ze zahrad, zejména tráva, shrabky, listí, 

větve, pařezy, kořeny, kůra, piliny

• odpady z destilace lihovin 

• kompost nevyhovující jakosti

• biologicky rozložitelný odpad z kuchyně (slupky a 
zbytky zeleniny, ovoce, kompoty v kvasném stavu)

Na kompostárnu nepatří:
• tekuté zbytky jídel
• oleje a tuky
• odpad z kuchyně živočišného původu, maso, kosti
• uhynulá zvířata
• biologicky nerozložitelné a jiné odpady
• zemina, „prozatím“ hnůj               Dana Kodejšová

KOMPOSTÁRNA STRUHAŘOV

Karneval pro dospělé, aneb jarní zábava U Henců 

••• ZE ŽIVOTA OBCE •••

Karneval pochází již z dob Římanů (původně Carnival) 
a značil zahájení masopustních svátků, tedy dne, kdy 
se všichni dosyta najedí, aby byli silní na následující 
postní období. Carni-val ve významu nabytí síly (vale-
re) z masa (caro, genitiv carnis). Carnival tedy označo-
val konkrétní den spojený s hodováním a maškarami.

V Louňovcicích se karneval, či maškarní bál na jaře 
konal již mnohokrát, nicméně pro dospělé to byla 
novinka. Hravá parta Mazliků a restaurace U Henců 
uspořádala v sobotu 29. 3. 2014 karneval pro dospě-
lé. K poslechu a především k tanci hrála skvělá kape-
la Fénix, která již v Louňovicích měla premiéru vloni 
v říjnu na Havelské posvícenské zábavě. 

Účast byla sice o trochu menší, než se očekávala, 
ale kvalita předchází kvantitu. Všichni, kdo dorazili, 
pojali převleky skutečně zodpovědně. Dokonce i ob-
sluha restaurace byla v maskách, takže pan doktor se 
dvěma sestřičkami pečovali celou noc o naše zdraví. 
Dokonce připravili hlasování o masku, která se nej-
více líbila ostatním a pro vítěze byl nachystán skvělý 
dort a věcná cena. O grilování na terase a focení celé 
té parády se staral turecký kupec.

Asi není možné vyjmenovat všechny úžasné masky, 
ale jen namátkou: Šrek a Fiona, Otík a pan Pávek 
(Vesničko má středisková), čert a Káča, ninja, muške-
týr, Viking, gejša, šantánová tanečnice, vodnice, Nšo-

či, obří plechovka i s brčkem, neandrtálci a spousta 
čertů a čertic…

Rej to byl skutečně parádní, a i když se většina účast-
níků nehodlá postit až do Velikonoc, přesto jedli, pili, 
hodovali, tančili a slavili dle starých zvyků skutečně 
tak, jak se na karneval patří. Všem se to moc líbilo 
a Mazlici jsou připraveni příští rok tuto akci uspořá-
dat znovu. 

Přijďte za rok i Vy zažít skvělou noc, přestrojit se za 
někoho či za něco a odpoutat se od každodenních 
starostí!                                                           Vaši Mazlici
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Březnové vítání občánků 

První letošní vítání občánků proběhlo první jarní 
den, 21. března 2014. 

Vítali jsme dva chlapečky a jednu holčičku. Ten-
tokrát miminka přivítal pan místostarosta. Zpes-
třením bylo tradiční vystoupení dětí s krásnými 
písničkami a hrou na flétnu pod vedením paní 

Budské. Při hře na flétnu bylo roztomilé konstato-
vání jednoho staršího sourozence miminka: „Tohle 
já ale neumím!“. Maminky obdržely krásné kytičky 
a miminka něco do postýlky. Byl to pro všechny 
hezký zážitek a těšíme se na další vítání.                          

Dana Kodejšová

Velikonoční malování vajíček

Na Bílou sobotu, dne 19. dubna 2014, se v prostorách 
obecního úřadu konalo jako již každoročně malování 
vajíček. Letos jsme se sešli v poměrně velkém počtu 
a to jak děvčata, tak ale i mladí chlapci. Kluci se 
však nedali a jejich kraslice byly stejně krásné jako 
u mladých slečen.

Vajíčka jsme malovali různými technikami jako 
například lepení obrázků, malování voskovými barvami, 
obmotávání barevnými bavlnkami, ale nejoblíbenější 
technikou zůstalo, tak jako každý rok, malování horkým 
včelím voskem a následné obarvení v barvě. A tak si na 
závěr každý domů odnesl nejen svá krásně vyzdobená 
vajíčka a něco sladkého na zub, ale mnohdy i ruce od 
barvy a od lepidla.                                      Jana Kodejšová
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Ukliďme svět

Kdyby tak bylo možné uklidit celý svět! Tak takové 
přání má leckterý z nás. Před více než dvaceti lety tak 
dala tato myšlenka vzniknout mezinárodní kampani 
s názvem Ukliďme svět. Naše obec se této akce účast-
ní pravidelně od roku 2007, později pod hlavičkou 
Čistý Ladův kraj.

Letošní jarní uklízení v Louňovicích proběhlo opět 
v několika etapách. Za pěkného počasí 1. dubna vyra-
zilo 9 ochotných brigádnic po celé vesnici, kde posbí-
ranými odpadky podél cest naplnily 11 velkých pytlů. 

12. dubna byla uklízecí brigáda v Louňovičkách 
u víceúčelového hřiště O.S.Sportklub, o které nám 
podala informaci Boženka Petruželová: „Přišlo 9 
dospělých a několik dětí, nevím to přesně, proto-
že se moc hemžily. Upravilo se víceúčelové hřiště. 
Jeho obvod kolem plotu a plochu na pétanque jsme 
vystříkali přípravkem proti plevelu. Ostříhali jsme 
habry, vyhrabali loňské listí a nepořádek pod nimi 
a vytrhali plevel. Zametli jsme plochu hřiště i plochu 
pro parkování automobilů. Vysbíralo se sklo a něco 
odpadků z okraje lesa. Všem moc děkuji za pomoc. 
Myslím, že se akce vydařila a máme zase na rok hoto-
vo. Mám příjemný pocit, že jsme něco trochu vylepši-
li, zpříjemnili, zdokonalili, upravili, a že se v této části 
naší obce bude více líbit nejen našim nejmenším, ale 
i těm odrostlejším, kteří si zde rádi užívají volný čas 
a sportovní aktivity.“

Ve stejný den, 12. dubna dopoledne, proběhla také 
úklidová brigáda kolem lesního hřišťátka Na Horáku 
pod vedením Ondry Holoubka. Tady se sešlo 5 do-
spělých, 7 dětí a pes. Ten tedy asi neuklízel, ale určitě 
povzbuzoval. Lesní hřišťátko bylo loni po mnoha 
letech upraveno, pořádají se tu turnaje kuličkiády 
a stalo se opět vyhledávaným místem pro hry dětí.  

Boženka Petruželová ještě do svého příspěvku na-
psala: „Ukliďme svět je skvělá akce, protože uklízíme 
svět hlavně pro nás a naše děti. Vím, že se zúčastňují 
v podstatě stále stejní lidé. O to více si vážím toho, že 
nejsou znechuceni a vědí, proč to dělají. Neodradí je 
ani to, že nepřibývají noví. Jsou příkladem pro svoje 
děti, vždyť práce pro druhé přináší radost. Někteří 
lidé neatraktivní či nevýnosné činnosti prostě nedě-
lají. Tato akce opravdu není atrakce, a proto si moc 
vážím těch, kteří chodí na brigády opakovaně a vědí, 
proč to dělají.“

S tímto názorem lze jenom souhlasit. Je v našich 
možnostech uklidit alespoň svoje okolí. Jít příkladem 
našim dětem. Mohu konstatovat, že se uklízení v obci 
zúčastňují stejné tváře, ale přidávají se i další. Příkla-
dy táhnou, a to platí nejen pro děti, ale i mezi dospě-
lými. A nemusí se jednat jen o jednorázový společný 
jarní úklid v našem okolí, pěkné prostředí si můžeme 
přece vytvářet a udržovat po celý rok.  

Marie Boudová
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Pálení čarodějnic a stavění máje

Akce „pálení čarodějnic“ se ustálila na seznamu 
tradičních akcí konaných v naší obci. Vedle „Vánoč-
ních zpěvů“ je to další možnost pro setkání opravdu 
velkého množství občanů. Pokud vyjde počasí tak 
jako letos, zúčastní se i ke čtyřem stovkám lidí. Vlast-
nímu dni, kdy se zapálí hranice, předchází nějaký čas 
příprav. Letos se začalo už v sobotu, kdy se kácelo 
a řezalo dřevo na stavbu hranice i pro vlastní májku. 
V průběhu dne se postavila hranice, očistil kmen 
smrku na májku a naštípalo dřevo na pečení špekáč-
ků. V den „pálení“ ženy udělaly ze smrkových větví 
věnec na májku a celý vršek máje ozdobily barevný-
mi pentlemi. Odpoledne došlo k nejtěžšímu úkolu, 
a to postavení bez půl metru dvacetimetrové máje. 
Systém stavby je každý rok stejný, ovšem pokaždé je 
to trochu jinakJ. Letos došlo díky „šerifovi“ k tech-
nickému zajištění samotné stavby. Stavba se podařila 
a májka je krásná! V letošním roce přibyla ještě jedna 
atrakce, která přitahovala pozornost zejména dětí. 
Bylo to indiánské teepee, které Ondra Holoubek po-
stavil na ploše za hranicí. Spousta dětí stan navštívila 
a hodně se podivovala nad tím, že se v tomto stanu 
smí rozdělávat oheň. Znova se zase osvědčila hroma-

da hlíny (menší než loni), kde se děti vyřádily. Malé 
čarodějnice plnily několik úkolů od kolegyň služeb-
ně starších, které měly připraveny drobné odměny 
pro malé šikulky. Od půl sedmé začal pan starosta 
rozdávat špekáčky. Opéct si špekáček přišla většina 
zúčastněných a okolo deváté večer se po této dob-
rotě zaprášilo. To už byl čas na slavnostní zapálení 
hranice, které tradičně provádí pan starosta. Fascinu-
jící plameny přitáhly pozornost všech občanů, kteří 
okolo hranice utvořili kruh a užívali si příjemného 
tepla. Když plameny zachvátily figuru čarodějnice, 
umístěné na vršku hranice, mezi dětmi to vyvolalo 
hlasitou odezvu. 

K občerstvení byla připravena plzeňská dvanáctka, 
malinovka, klobásky, párky v rohlíku... Spousta lidí 
zůstala i po půlnoci, kdy se začalo bedlivě dohlížet 
na májku. Okolo půl páté byl odražen útok na její 
podříznutí a májka ubráněna. 

Podle reakcí spoluobčanů se akce vydařila, čemuž 
vydatně pomohlo krásné slunečné počasí. Všem, 
kteří se zapojili do příprav a vlastní organizace akce 
patří veliké uznání a poděkování.                     Mazlici

Divadlo DIPONA
Čas na hodinkách nás, 
divadelníků, je vždy o 
nějaký ten měsíc napřed. 
Po odehrání březnové 
premiéry pohádky Čert 
a Káča nás nyní zaměst-
nává zkoušení nové hry, 
tentokrát pro dospělé 
diváky, organizujeme 
další dětská i dospělácká 
představení hostujících 
souborů na září a říjen a 
plánujeme také naše vlast-
ní výjezdy s pohádkou. 
Stojí za to se však občas 

zastavit a ohlédnout, co 
se za poslední čtvrtrok 
na naší scéně událo.
15. března se podařilo 
odehrát a vlastními sila-
mi zároveň i zorganizovat 
hned dvě představení za 
sebou. Odměnou za rok 
příprav a zkoušení nám 
bylo zaplněné hlediště 
a úsměvy dětí a závěreč-
ný potlesk. Děkujeme.
29. března k nám opět 
dorazil DS Ucho se 
svým Českým Honzou. 
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Kouzelné housličky roztančily nejen čerty a na-
foukanou princeznu, ale i očka dětských diváků.
4. dubna se odehrálo první dospělácké představení 
po dlouhé době. Vsadili jsme na známou hru Nebez-
pečné známosti, kterou nastudoval DS Jiří z Poděbrad. 
Návštěvnost byla určitě nižší, než jsme zvyklí z dětských 
představení, ale komorní atmosféra hře i tak slušela.
12. dubna se dostavili další čerti, tentokrát z pražské-
ho DS Máj a s nimi vydařená pohádka Bětuška a Kleo-
fášek. Děti si užily nejen pohádku, ale po představení 
i focení s čerty. Některé děti se odvážily vlézt i do pekel-
ného kotle, pod kterým se ale naštěstí již netopilo, tak-
že se všechny v pořádku dostaly zase zpět k rodičům.
26. dubna DS Hálek z Nymburku představil svého 
Ferdu Mravence. Kouzelné kulisy, pěkné pís-
ničky a dokonce i pojízdný hlemýžď urči-
tě pobavily všechny děti. My z divadla navíc 
oceňujeme perfektní výkony dětských herců, 
kterých bylo na jevišti více než dospělých.
10. května Vodníkova Hanička a radotínští DS Gaudium 
dětem ukázali, jak se nevyplácí neposlouchat rodiče.
17. května k nám přijela samotná Sněhová 
královna s doprovodem DS Tyl z Čelákovic.
30. května předvede DS Refektář z Jinonic své 
vtipné i poněkud tajemné představení s ná-

zvem Hotel Inferkontinental. Dobré herecké 
výkony, vtip i nadsázka jistě dospěláky potěší.
Děkujeme za podporu OÚ Louňovice, hotelu 
U sv. Huberta a jeho novému nájemci panu Lánovi 
za vstřícnost a všem, kteří nás podporují ve snaze 
rozhýbat kulturní vody pro Louňováky i okolní 
vesnice. Zachovejte nám přízeň, další akce se při-
pravují.                                                     Petra Krutská

Muzicírování U Henců pokračuje

Ve středu 23. dubna večer byla milým překvapením 
v hospodě U Henců sešlost muzikantů, kteří se schá-
zejí a hrají jen tak pro svoji radost, ale umějí se o tu 
radost rozdělit i s ostatními. Během večera se střídaly 
dvě skupiny muzikantů. 

Country hrála kapela Starý Kramle o 8–10 členech, 
podle toho, jak se sejdou. Nástrojové obsazení mají: 
kytary, mandolína, pětistrunné banjo, foukací har-
monika a basa. Krásně zpívají a skvěle jim to ladí.  
Hrají různě po hospodách v okolí jen tak pro radost 
a moc dobře.

Druhá hudební skupina je dámská, hraje také pro 

radost, a protože je to baví. Nechtějí, aby byly brány 
jako kapela, a tak se označují jako „hudební krou-
žek“. Dalo se jich dohromady 5: Ilonka z Louňovic 
(buben a kazoo), Jitka ze Žernovky (čtyřstrunné 
banjo), Anita z Jevan (housle), Bára z Babic (kyta-
ra) a Terezka ze Zvánovic (basa) a jsou perfektně 
sehrané. Předvedly nám skvěle zahraný dixielan-
dový a swingový repertoár s úžasně sladěnými 
vícehlasy. 

Obě hudební skupiny se při hraní vzájemně doplňo-
valy a připravily nám tak moc pěkný večer.

Marie Boudová
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Kuličkiáda 2014
Sobotního odpoledne 10. května proběhl 2. ročník 
louňovického turnaje v kuličkách. Samotnému tur-
naji předcházela úprava hrací plochy. Stejně jako 
loni jsme hráli na pískovém povrchu lesního hřiště 
na Horáku, kde se válcováním a metením podařilo 
umístit 8 téměř profesionálních důlků. Po loňských 
deštivých zkušenostech jsme se letos na případné 
přepršky vybavili stanovým zázemím. A možná díky 
tomu bylo celé odpoledne bez přeháněk a občas 
i vysvitlo sluníčko.

Turnaje se zúčastnilo 28 hráčů v kategoriích do pěti, 
do osmi, do jedenácti a do patnácti let. Úvodní roz-
dělní hráčů do skupin je díky jejich průběžnému 
příchodu poměrně náročné a občas může zapříčinit 
drobné organizační zdržení nebo nejasnosti. Nic-
méně se během turnaje podařilo odehrát bezmála 
130 jednotlivých her. Systémem duelů ve skupinách 
s následným finálovým pavoukem jsme mohli určit 
vítěze kategorií.

Výsledné pořadí bylo následovné:

Poř. K5 K8 K11 K15

1. P. Hromas M. Kučera S. Kučerová
I. Matys 
nejml.

2. J. Tyrol P. Alfery M. Musilová B. Minková

3. T. Korbová A. Láznička J. Fluserová K. Minková

Po vyhlášení vítězů kategorií, předání zasloužených 
medailí a samozřejmě také diplomů a sladkých od-
měn, proběhlo Super finálové klání vítězů jednotli-
vých kategorií. 

Vítězem tohoto Superfinále a absolutním louňo-
vickým šampionem v kuličkách se pro rok 2014 
stala Sára Kučerová, druhý v pořadí byl Ivan Matys 
nejmladší a na třetím místě skončil Marek Kučera. 
Bohužel, zástupci kategorie K5 již do závěrečného 
souboje nezbylo dostatek sil a tak do závodu ne-
nastoupil. Účastníci Superfinále obdrželi kromě 

vítězných medailí prémiovou skleněnku od pana 
starosty.

Po skončení hlavního závodu si pro legraci změřili 
síly také tatínci. Ukázalo se, že hra kuliček je více 
méně genová záležitost. Vítězným tatínkem ze šesti 
účastníků se stal Ivan Matys, na druhém místě skon-
čil Petr Caithamel a třetí se umístil Jiří Mošner. 

Pro ty, co by chtěli zahájit tréninkovou přípravu pro 
další ročník, popřípadě si jen tak pohrát, můžeme 
krátce připomenout pravidla, jak se vlastně kulič-
ky hrají. Soupeří vždy dva hráči proti sobě. Každý 
z hráčů má 10 kuliček „své“ barvy. Do důlku se kulič-
ky rozhazují ze vzdálenosti 7,5 m. Následně se hráči 
pravidelně střídají ve cvrnkání do důlku s tím, že 
začíná ten hráč, který má po rozhozu nejvíce kuliček 
v důlku nebo kuličku nejblíže u důlku. Vyhrává ten, 
kdo umístí svou desátou kuličku do důlku jako první. 
Pro zvídavé můžeme doporučit www.kulicky.com.

Děkujeme obci Louňovice za podporu, všem dob-
rovolníkům za pomoc s organizací a zejména dě-
kujeme účastníkům za to, že přišli a férově soutěžili. 
Všichni jsme se společně pěkně pobavili a pohráli si. 
A tak se můžeme těšit na příští, již 3. ročník 2015.

Mazlici

Devátý ročník CEEKL Louňovice 2014
Již devátý ročník CEEKL (Cyklo Elektro Energetická 
Konference) v Louňovicích ve čtvrtek 8. května 2014 
pro nás připravili kolegové z energetiky Ivan Petru-
žela s Karlem Máslem a Pavlem Čadilem. Ivan Petru-
žela nám vysvětlil, že konference CEEKL umožňuje 
seznámit jeho kolegy z elektroenergetiky s krásným 
okolím Louňovic a obyvatele Louňovic s aktuálními 
problémy elektroenergetiky. Letošní ročník byl vě-
nován synchronizaci. Téma bylo vybráno na závěr 
loňské konference věnované vzájemnému vztahu 
energie a hmoty.

Na zahájení byla zorganizována vyjížďka na kolech 
po okolí se startem v 9 hodin pod Zvoničkou za 
hojné účasti cyklistů všeho věku – 27 účastníků. 
Trasy byly naplánovány dvě, podle náročnosti na 
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¢ Den dětí v sobotu 31. května 2014 ve 14 hodin 
na hřišti O.S. Sportklub na I. hrázi nejen pro naše 
nejmenší. Pro děti starší 6 let bude připraven 
trénink ve vybraných disciplínách na „Soutěž 
Odznaku všestrannosti olympijských vítězů“

¢ Beseda s pamětníky v sobotu 7. června 2014 
v 15 hodin v salonku restaurace U Henců

¢ Přednáška staromilců „Za císaře pána 
a vlast“ v sobotu 14. 6. 2014 od 17 hodin U Henců

¢ Přednáška staromilců „Za svobodnou 
republiku“ v sobotu 21. 6. 2014 od 17 hodin 
U Henců

¢ Malování na návsi v sobotu 30. srpna 2014 od 
14 hodin na kruháčku v ulici K Horní návsi

¢ Fáborkový pochod v sobotu 6. září 2014 od 15 
hodin u závory za hřbitovem 

¢ Koloběžkový závod v sobotu 27. září 2014 od 
15 hodin na kruháčku v ulici K Horní návsi

¢ Odznak všestrannosti v sobotu 13. 9. 2014 od 
14 hodin na hřišti O.S.Sportklub

POZNAMENEJTE SI 
DO KALENDÁŘE

ujeté kilometry, s cílem v Open Gate v Babicích, 
kde byla dojednána prohlídka této soukromé ško-
ly. Hned na startu se oddělila nejzdatnější skupina 
o deseti cyklistech a namířila opačným směrem 
než ostatní, protože potřebovala najet více ki-
lometrů, než bylo naplánováno. Zbývající část 
cyklistů namířila po naplánované trase směrem 
na Svojetice, ale už tam nastalo další rozdělení 
jezdců. Došlo k drobnému nedostatku, kdy velitel 
opomněl na křižovatkách čekat na ty poslední. 
Druhá skupina tedy pokračovala po trase přes 
Jureček na Strašín a Babice. Naše nejpomalejší 
skupina zvolila přímou trasu přes Strašín na Babice 
a dorazila do cíle jako první. V Open Gate na nás 
čekalo milé přivítání, mohli jsme si na kolech projet 
a prohlédnout celý areál školy, pěkně upravený, 
se zajímavými ozdobnými prvky a vybavený pro 
venkovní sporty. Uvítali jsme možnost počkat na 
ostatní skupiny cyklistů v teple vstupní haly. Když 
všichni dorazili do cíle, společně jsme si prohlídli 
i vnitřní vybavení školy. Následoval společný vý-
stup na kopec Klepec v nedalekých Přišimasech–
Skřivanech a návrat zpět do Louňovic. Skupina nej-
zdatnějších vynechala zastávku na oběd v Doubku 
a na zpáteční cestě ještě nahonila další kilometry 
po okolí. 

Program pokračoval od 16 hodin odbornými neváž-
ně vážnými přednáškami na zahradě u Petruželů na 
téma:

A. Synchronizace – nezbytná podmínka přenosu 
energie na velké vzdálenosti.

B.Synchronizace z pohledu jiných profesí.

C. Co přináší synchronizace života rodičů a dětí? 
(Panelová diskuse.)

Sváteční den jsme všichni prožili příjemně s trochou 
sportu, trochou poznání, trochou vzdělání, ale hlav-
ně v dobré pohodě a společnosti.
Poděkování patří všem organizátorům i účastníkům.

                    Marie Boudová
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POHÁDKOVÉ KRESLENÍ 
s Adolfem Dudkem

Při vzpomínce na uplynulý sled událostí v naší ma-
teřské škole nemohu opomenout návštěvu vzácného 
hosta, pana ilustrátora Adolfa Dudka. Pro některé 
děti, především z řad přizvaných prvňáčků (ze třídy 
1. B ZŠ Mukařov), to bylo již v pořadí druhé setkání. 
Mnohé maminky nás – v dobrém – před panem Dud-
kem varovaly: „Je to neskutečný showman. Tenkrát 
v knihovně to bylo bezva. Všechny nás pomaloval 
a děti si to pak nechtěly nechat umýt…“

Mne osobně pan Dudek asi nejvíce překvapil svým 
pozitivním přístupem ke sportu, zejména k tenisu. 
I pořad „Pohádkové kreslení“ získal svým vývojem 
punc tenisového zápasu. 

V úvodní  pohádce „O veliké řepě“ jsme nejprve 
trochu trénovali, a to zejména paměť a orientaci 
v prostoru: „Kdo stál před vnučkou?“ „Babka.“ „Za 
kým stála kočička?“ „Za pejskem.“…  V pohádce 
O Šípkové Růžence jsme naopak příjemně zrelaxo-
vali – není nad stoletý time–out. Posléze jsme se přes 
různé úrovně hry propracovali až do fáze s občerst-
vením v pohádce O perníkové chaloupce a O Kob-

lížkovi (zde nejvíce zabodovala paní kuchařka). Na 
závěr došlo na protažení s  kohoutkem: „Leží tam 
v oboře, nožky má nahoře.“ Přitom jsme si opět 
společně uvědomili potřebu vzájemné pomoci 
a spolupráce.

Po odehraném zápase se pan Dudek chopil svého 
„lihového popisovače“ a zahájil kampaň za zacho-
vání rodu dudka červeného, chudšího příbuzného 
dudka chocholatého. Do výčtu prací je třeba zahr-
nout ještě kreslení obrázků s věnováním a podepi-
sování knih. 

Další specialitou bylo kreslení na trička zaměstnan-
ců, opatřená štítkem „Volná plocha k pomalování“. 
Opravdu zdařilé „tričkoobrázky“ a spoustu dalších 
fotek si můžete prohlédnout na adrese: skolkalou-
novice.rajce.net.

S panem Dudkem a jeho ženou jsme se jen neradi 
loučili. Na památku jsme je vybavili jedním „plstě-
ným“ louňovickým pařezem a třemi ptačími vajíčky 
se slovy: „Ať se Vám líhnou SAMÉ DOBRÉ NÁPADY“.

Za kolektiv MŠ Louňovice Marie Exnerová
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Jak se to říká? Když jdou děti na podzim do školy, 
jsou tu hned Vánoce. Po Vánocích, se všichni již těší 
na Velikonoce – první jarní kytičky a teplejší sluneční 
paprsky a za chvíli zde máme velké letní prázdniny.

Pomalu se již začínají vracet chataři a na prázdniny 
přijedou všichni. Proto jsem zajela do Benešova 
a vybrala nový soubor knih v rozsahu 400 kusů. Vě-
řím, že si každý čtenář najde svou knihu na posezení 
u hrnku dobré kávy nebo čaje, na deku k vodě, anebo 
na čtení před spaním. V době prázdnin bude knihov-
na otevřena stejně – každý pátek 16 – 18 hodin.

Jednou za 14 dní se koná v knihovně výtvarná díl-

nička s Hankou v čase od 16.30 do 18 hodin. Dětem 
zde pod rukama vznikají postavičky šaška, princez-
ny, přáníčka, šijí malá látková zvířátka, lepí záložky 
do knihy, drhají náramky, z drátku a korálků vyrábí 
ozdobičky. Dílnička skončí koncem školního roku 
a začne znovu v září. Všechny potřebné informace, 
co se bude vyrábět a kdy, získají děti na plakátech na 
vývěsce nebo na webových stránkách obce.

Všem přeji krásné letní dny plné sluníčka a spousty 
pěkných zážitků. 

Na setkání s Vámi v knihovně se těší knihovnice
 Marie Danielová

}}} ZPRÁVY Z NAŠÍ KNIHOVNY   |||

   SPORT  Ê
TJ SLAVIA LOUŇOVICE

Jarní fotbalová sezóna ročníku 2013/2014 se poma-
lu blíží ke konci. A naše mužstva si nevedou vůbec 
špatně. Nejmenší fotbalisté U6 – babyffot se účastní 
pravidelných turnajů, ve kterých dosahují střídavých 
úspěchů. Mladší přípravka U9 se zúčastnila na jaře 
4 turnajů, ve kterých byla jednou čtvrtá a třikrát prv-
ní! Starší přípravka – U11 se zúčastnila pěti turnajů, 
kdy byla jednou první a dvakrát druhá. Mladší žáci 
U13 jsou ve své skupině zatím druzí se sedmi výhra-
mi, jednou remízou a jednou prohrou.

Výsledky zápasů u těchto mladých fotbalistů však ne-
jsou to hlavní. Nejdůležitější je vzbudit u nich zájem 
o sport, vštípit jim všestranné tréninkové návyky, 
smysl pro kolektiv a položit základy fotbalové do-
vednosti. A že se snad daří v mládežnických muž-
stvech tyto představy naplňovat svědčí i to, že naši 
hráči Dominik Závodný (U12), Tobiáš Fišer a Šimon 
Rulc (oba U11) byli vybráni do okresního výběru 
Prahy–východ, který ve středu 16. 4. 2014 reprezen-
tovali na Strahově v kvalifikačním turnaji okresních 
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  SRDEČNÉ BLAHOPŘÁNÍ POSÍLÁME KE KULATINÁM, PŮLKULATINÁM 
        A VŠEM NAROZENINÁM PO 80:

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

ČERVENEC 2014

* Miroslava Čadilová, Antonín Komárek, 
Hana Nešverová, Ilona Malinová, Václav Pšenička, Jan Šimek

SRPEN 2014 

* Drahomíra Špirková, Karel Kalaš, Jindřich Havel, 
Josef Malý

ZÁŘÍ 2014 

* Anna Formánková, Pavla Oubrechtová

krajinu České Sibiře a konstatovaly jsme, že cyklisté 
tady opravdu nemají jednoduché trasy. Ve Voticích 
nás srdečně přivítal za T sport Votice pan Zdeněk 
Vosátka a my jsme se v moderně zrekonstruovaném 
tenisovém klubu mohly vyfotit se slavnou trofejí 
a – potají – si na ni i sáhnout. Zkontrolovaly jsme, 
zda na cedulkách na podstavci u jubilejního 100. 
a 101. ročníku je skutečně vyryté jméno České repub-
liky. Byl to opravdu zajímavý zážitek, vždyť se jedná 
o nejslavnější tenisovou trofej v týmových soutěžích. 
Málokdo ví, že tento masivní stříbrný pohár zakou-
pil za své vlastní peníze pro prvního vítěze jedna-

dvacetiletý student Dwight F. Davis už v roce 1900. 
Díky dlouhé historii má nyní trochu větší podstavec, 
než tomu bylo na začátku. Trofej dnes váží 105 kilo 
a je přes metr vysoká. Kdysi stála pár desítek dolarů, 
dnes je její hodnota nevyčíslitelná. A proč „salátová 
mísa“? Ona to vlastně je opravdová salátová mísa, 
jaké bylo možné vídat před více než 100 lety. Pan 
Davis chtěl, aby se z ní dal pít punč. V bistru votic-
kého klubu punč nevedli, a tak jsme se u slavného 
poháru občerstvily kávou a pivem a vydaly jsme se 
zpět do našich Louňovic. Těšíme se na další akce 
našich rejbabek.                                  Lída Svobodová

LOUŇOVÁCI VE SVĚTOVÉ VÁLCE (1.)
Za císaře pána a vlast

Letošního roku si připomínáme 100 let od vypuknutí 
válečného konfliktu, pro jeho rozměry nazývaného 
jako „Velká“, „Světová“ či „1. světová válka“. Do pole 
v rakouské uniformě narukovalo z Českých zemí po-
stupně přes 1 milión odvedenců v širokém spektru 
ročníků 1870 –1899. Jen málokterá rodina nebyla 
odvodem některého svého člena postižena, mnozí 
z nich se vraceli se zraněními, ocitali se v zajetí, nebo 
umírali na bojištích a v lazaretech. Po odeznění váleč-
né lítice a vzniku samostatné republiky byly na uctě-
ní památky padlých odhalovány pomníky, dodnes 
tvořící neodmyslitelný kolorit českých měst a vesnic. 
Stalo se tak roku 1926 i v Louňovicích, kde byl žulový 
monolit věnován sedmi padlým vojákům rakousko–
uherské armády. O působení Louňováků v řadách 
rakousko–uherské armády není již dnes mnoho zná-
mo, dostupné prameny poskytují jen fragmentální 
informace, ztížené je pátrání v archivech, uplynulé 
století vylučuje konfrontaci s výpovědí pamětníků 
a ani rodinné archivy dosud neposkytly významnější 
materiál. Předkládaný příspěvek představuje pouze 
souhrn dosavadních znalostí. K dokreslení širšího 
kontextu jsou použita i data louňovických rodáků, 

v době války již žijících mimo obec. Často je s obcí 
spojovaly příbuzenské vztahy.
V roce 1914 patřila obec Louňovice pod politický 
okres Český Brod, soudní okres Kostelec nad Čer-
nými lesy, jako osada k ní dosud příslušela sousední 
ves Vyžlovka. Obec měla 55 domovních čísel a žilo 
v ní na 300 obyvatel. Stále ještě si udržovala zeměděl-
sko–řemeslnický charakter, hospodařila zde pětice 
větších a pětice menších sedláků a chalupníků, ná-
jemná políčka doplňovala zdroje většiny domkářů. 
Fungovaly zde dva hostince, obchod, cihelna, ve vsi 
byl kovář, švec, krejčí a kolář. Nejméně 14 mužů se ži-
vilo kameničinou v žernovských lomech. V obci byl 
činný jediný spolek – Sbor dobrovolných hasičů se 
14 aktivními členy, spravující veřejnosti přístupnou 
knihovnu. O prázdninách nacházeli v Louňovicích 
byt první „letní hosté“.

Na svátek sv. Anny, v neděli dne 26. 7. 1914, v Lou-
ňovicích probíhaly dvě společenské akce. V muka-
řovském kostele se konala svatba kameníka Jana 
Tůmy (*1886, t.č. čp. 45) s Marií Šindelářovou, dcerou 
někdejších sedláků z čp.5. Odpoledne se pak měla 
v Dvořákově hostinci čp. 21 odehrát tradiční anen-
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ská zábava, pořádaná hasičským sborem. Právě její 
průběh byl ale okolo páté hodiny odpolední pře-
rušen zprávou o vyhlášení částečné mobilizace. Ta 
znamenala pro několik desítek louňovických mužů 
okamžitý nástup ke svým jednotkám. Rodiny se 
s nimi rozloučily v pondělí ráno. Vzápětí byla 28. 7. 
vyhlášena válka Srbsku, 31. 7. všeobecná mobilizace 
a následující den vyhlásilo Rusko Rakousko–Uher-
sku válku. Již na podzim 1914 pod vlivem velkých 
ztrát ze srbského a hlavně ruského bojiště, následo-
vala mobilizace II. výzvy – do ročníků 1873. Vývoj 
válečného konfliktu nakonec do stále řídnoucích řad 
c. k. armády přivedl jak starší ročníky, tak i nejmlad-
ší odvedence do ročníku 1899. Lze odhadovat, že 
z Louňovic na frontu rukovalo kolem 40–50 mužů. 
V listopadu 1916 v Louňovicích umlkla obecní zvo-
nička (rekvizice zvonu), v roce 1917 rukovali louňo-
vický starosta Josef Pokorný z čp. 8, i místostarosta 
a velitel hasičského sboru Václav Zvěřina z čp. 44. 
Společenský život i správa obce tak zcela ustrnuly. 
Prořídlé komunitě do konce války dominovali starci, 
ženy a děti, potýkající se s narůstající drahotou, rekvi-
zicemi a nedostatkem surovin.

Kmenovým útvarem pro Českobrodský okres byl 
36. pěší pluk (Infanterie Regiment) a 10. země-
branecký pluk (Landwehr Infanterie Regiment), 
oba posádkou v Mladé Boleslavi. Starší (a později 
i nejmladší) ročníky rukovaly také ke 12. domobra-
neckému pluku (Landsturm Infanterie Regiment). 
Někteří odvedenci ze selského prostředí nastupovali 
k jezdectvu, konkrétně k 8. dragounskému pluku 
(Dragoner Regiment) posádkou v Litoměřicích. Vý-
jimečně byli Louňováci zařazováni k jiným útvarům 
12. (čáslavský) zeměbranecký pluk, 12. praporu 
polních myslivců (Feldjägerbatalion), 9. zákopnický 
prapor (Sappeurbatalion), dělostřelectvo. Je prav-
děpodobné, že také majitelé povozů byli počátkem 
války povinni k jejich poskytnutí, končícímu obvykle 
jejich rekvizicí – doloženo to ovšem není. Koncem 
července 1914 se tisíce odvedenců soustřeďovaly 
v mladoboleslavských kasárnách, kde byli vystrojeni 
a vyzbrojeni.

Počátkem srpna 1914 byl železnicí přepraven na 
ruskou frontu 36. pěší pluk a Louňováci se v Haliči 
dostali do prvních bojů s nepřítelem. Koncem srpna 

jej do pole následoval také 10. zeměbranecký pluk. 
V září již do vesnice došly zprávy o prvních raně-
ných – nádeník Alois Barták lehce, kameník Karel 
Kalaš z čp. 45 těžce a nezvěstným se stal po bojích 
u Biskupic 7. 9. kameník Alois Řeřicha z čp. 41 (12. 
domobranecký pluk.). O něm dlouho kolovaly 
různé zprávy a teprve v dubnu 1915 se ozval ze za-
jetí. Toho samého dne padl u Rawy Ruské do zajetí 
i jiný louňovický rodák, Josef Chytráček z Malé Skály, 
desátník 12. zeměbraneckého pluku. Do nejtěžších 
bojů se 36. pěší pluk dostal v říjnu 1914 na řece San, 
koncem listopadu a ve druhé polovině prosince 1914 
po vyčerpávajících pěších přesunech v zasněžených 
Karpatech. Zde padli do zajetí 29. 11. Josef Maťha 
z čp. 28 od 6. roty, 19. 12. kameník Antonín Řeřicha 
z čp. 22 a 21. 12. rodák zedník Jan Stárek ze Žižkova, 
zraněn byl švec Matěj Stárek z čp. 32. Boje v Karpa-
tech pokračovaly až do jara 1915. Zúčastnil se jich 
i 10. zeměbranecký pluk, v jehož řadách padl do za-
jetí 18. 2. 1915 Josef Pokorný z čp. 25. Prvním padlým 
Louňovákem ve Světové válce se stal Václav Krákora, 
sedlák z čp. 4, sloužící u 8. dragounského pluku, jenž 
dne 19. 2. 1915 zemřel v polní nemocnici Czechow 
u Brzezka v Haliči.

Následujících bojů u Sieňawy na přelomu května 
a června 1915 se účastnil jak 36. pěší pluk, tak i 10. 
zeměbranecký pluk a mezi stovkami zajatých se ocitl 
27. 5. také selský synek z Louňovic čp.5, svobodník  
Josef Stárek (36. p.plk.). Množství zajatých vojáků 
české národnosti u Sieňawy, jemuž předcházelo 
známé velikonoční zajetí části 28. pražského pěší-
ho pluku v Karpatech, vedlo v červenci 1915 k roz-
puštění této jednotky a zařazení jejích příslušníků 
k jiným útvarům. Tento osud postihl také původní-
ho příslušníka pluku Josefa Šindeláře z čp. 6, který 
byl přeřazen k 33. zeměbraneckému pluku a zůstal 
po bojích u Lwowa někdy mezi 24. 10. – 2. 11. 1915 
nezvěstný - pravděpodobně padl. Stal se tak druhou 
válečnou obětí.

V letech 1916–1917 není o nasazení Louňováků na 
ruské frontě podrobnějších zpráv. Snad někdy v le-
tech 1915–16 rozšířil řady padlých Louňováků kame-
ník Antonín Tůma z čp. 53, o němž se bohužel nepo-

1. POCHODOVÁ ROTA 
12. PRAPORU POLNÍCH MARŠÁLŮ

9. ROTA
10. ZEMĚBRANECKÉHO PLUKU, KORUTANY












